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2007
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Z Á P I S

z 5. schůze
podvýboru pro evropské fondy

konané ve čtvrtek 15. listopadu 2007 od 14.30 hod.



Přítomni: prezenční listina

Omluveni: prezenční listina 

Schůzi  zahájil  předseda  podvýboru  pro  evropské  fondy  P.     Bratský ve 14.35  hod.  a
připomněl, že k přípravě pořadu ho poslanci a poslankyně zmocnili na 4. schůzi dne 25. října
usnesením č.  11.  Konstatoval,  že  pozvánky byly všem včas  rozeslány a  návrh pořadu mají
všichni ve svých deskách. 

Pořad schůze:  
1. Informace ke stavu Operačního programu Rozvoj lidských zdrojů
2. Informace k metodice finančních toků a kontroly programů spolufinancovaných ze 

strukturálních fondů
3. Sdělení předsedy podvýboru
4. Různé
5. Návrh termínu a pořadu 6. schůze podvýboru

K     bodu č. 2
Náměstek  ministra  financí  Ing.  E.  Janota vystoupil  v intencích  podkladového

materiálu  předloženého  poslancům a  poslankyním podvýboru.  Metodika  finančních  toků  
a  kontroly  programů  spolufinancovaných  ze  strukturálních  fondů  vytváří  základní  rámec
přístupu k finančnímu řízení a kontrole evropských fondů. Dále zmínil, že během roku 2007
došlo k legislativním změnám předpisů, které s metodikou finančních toků souvisí – zákon 
č. 248/2000 Sb. o podpoře regionálního rozvoje. Nám. E. Janota také odmítl, že by metodika
zpomalovala čerpání finančních prostředků z evropských fondů a zdůraznil roli Ministerstva
financí jako koordinátora všech kontrolních procesů. Dále zmínil současný stav schvalování
jednotlivých  operačních  programů  v období  2007  –  2013:  Byly  schváleny  tři  programy
z Evropského  sociálního  fondu  (OP  Lidské  zdroje  a  zaměstnanost,  OP  Vzdělávání  
a konkurenceschopnost a OP Praha Adaptabilita). Rovněž se očekává schválení OP Doprava,
OP Technická pomoc a sedmi Regionálních operačních programů. U programů, které budou
schváleny letos, končí možnost čerpání rokem 2010, z programů schválených v lednu příštího
roku bude možné čerpat finanční prostředky až do roku 2011. U OP Životní prostředí zmínil
nám. E. Janota jednání ministra M. Bursíka ohledně vodohospodářských projektů; schválení
tohoto OP se rovněž očekává ještě letos.

Řed.  J. Gregor, taktéž z Ministerstva financí, doplnil, že v prvních měsících příštího
roku dojde k aktualizaci metodiky.

Př.  P. Bratský poděkoval  za  informaci  a  požádal  o  zaslání  nové  verze  metodiky
v příštím roce.

K     bodu č. 1
Vrchní ředitelka sekce pro oblast Evropské unie a mezinárodních vztahů Ministerstva

práce a sociálních věcí PhDr. I. Šolcová informovala přítomné o stavu Operačního programu
Rozvoj  lidských zdrojů.  Problémem tohoto OP bylo pozdní  schválení  ze strany Evropské
komise (stejně jako u dalších OP financovaných z Evropského sociálního fondu (ESF)), jakož
i  rozpor  mezi  evropskými  požadavky  a  českými  rozpočtovými  pravidly.  Financování  
u programů ESF je nastaveno formou předfinancování ze státního rozpočtu, takže příjemce
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má možnost realizovat své aktitivty bez zapojení vlastních finančních prostředků, na druhé
straně  existují  i  negativa  týkající  se  způsobu řešení  nesrovnalostí  a  někdy také  motivace
příjemců k zpětnému vyúčtování vynaložených výdajů. Dalším problémem, který poznamenal
stav  tohoto  OP, byla  fluktuace  pracovníků  na  všech  úrovních  implementační  struktury  
a rovněž obsahové zaměření projektů. V současné době jsou přijímána opatření ke zrychlení
čerpání, ale zřejmě se všechny finanční prostředky nepodaří vyčerpat.

K     bodům č. 3 a 4
V rámci těchto bodů nikdo nevystoupil.

K     bodu č. 5
Přítomní se dohodli, že schůze podvýboru se budou nadále konat v obvyklou dobu.

Schůze skončila v 15.20 hod.

/zapsala Kristýna Kusáková/

Gabriela Kalábková v. r. Petr Bratský v. r.
ověřovatelka podvýboru                  předseda podvýboru
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